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Marko Filipović je, nakon proglašenja rezultata lokalnih izbora, 7. lipnja 2021. godine preuzeo 

dužnosti gradonačelnika Grada Rijeke. Gradonačelnik zastupa Grad i nositelj je izvršne vlasti, a 
mandat gradonačelnika Filipovića traje do idućih lokalnih izbora koji će se održati krajem svibnja 
2025. godine. 

Prijenosom izvršnih ovlasti na zamjenike Gradonačelnik je omogućio da se fokus rada 
zamjenika usmjeri  u specifična područja. Tako su zamjenici Sandri Krpan prenesene izvršne 
ovlasti u područja predškolskog odgoja i školstva, kulture i sporta, a zamjeniku Goranu 
Palčevskom, izvršne ovlasti u području zdravstva i socijalne skrbi te visokog obrazovanja.  

 
Tijekom prvog izvještajnog razdoblja fokus rada Gradonačelnika i njegovih zamjenika bio je 

na realizaciji razvojnih projekata i daljnjeg razvoja Rijeke.  
 
Pritom je Gradonačelnik stavio poseban naglasak na realizaciju prometnih projekata od 

strateške važnosti, poput izgradnje dvokolosiječne nizinske pruge Rijeka-Zagreb te drugoga 
kolosijeka na dionici Škrljevo-Rijeka-Matulji, a radi korištenja iste za buduću gradsku željeznicu. Uz 
navedeno, Gradonačelnik je veliku pozornost posvetio pokretanju projekta nove ACI marine Rijeka, 
priključenje gradskih prometnica na mrežu državnih prometnica, utvrđivanje projekata izgradnje i 
unaprjeđenja prometne infrastrukture na području Grada te pripremu natječaja za izgradnju 
Kompleksa Zapadna Žabica. Također, Gradonačelnik se intenzivno bavio projektima komunalne 
infrastrukture i to: utvrđivanjem projekata izgradnje i unaprjeđenja komunalne infrastrukture na 
području Grada, nastavkom projekta poboljšanja vodno-komunalne infrastrukture na 
području Aglomeracije Rijeka i izgradnje pročišćivača otpadnih voda. Za Gradonačelnika su bili 
bitni i projekti društvene infrastrukture: daljnje proširenje sportske i obrazovne infrastrukture, 
izgradnja stambeno - poslovnog kompleksa RIO Kantrida te brojni drugi. Vezano za ove, kao i 
druge razvojne projekte, održan je i niz sastanaka s predstavnicima Ministarstva mora, prometa i 
infrastrukture, Ministarstva gospodarstva i održivoga razvoja, Primorsko-goranskom županijom, 
Sveučilištem u Rijeci, Hrvatskim autocestama, Hrvatskim cestama, HŽ Infrastrukturom, Europskom 
bankom za obnovu i razvoj. Gradonačelnik je posebnu pozornost posvetio razvoju gospodarstva 
te je tako održan i veći broj sastanaka s predstavnicima gospodarstva, a posebno treba izdvojiti 
sastanke s predstavnicima Jadran Galenskog laboratorija, Plodina, grupacije Lürssen, ACI-Gitone-
a, RIO projekti d.o.o., Maersk-a i novim koncesionarom Zagreb Deep Sea terminala. 
 

Zamjenici su, tijekom čitavog izvještajnog razdoblja, koordinirali i nadzirali aktivnosti u svim 
područjima za koja su im prenesene ovlasti.  

Zamjenica Sandra Krpan posebnu je pozornost posvetila upoznavanju s materijalnim i 
kadrovskim kapacitetima dječjih vrtića i osnovnih škola, kao i ustanova u kulturi, s posebnim 
fokusom na potrebe za daljnjim ulaganjima u prostore u kojima ustanove djeluju. Također, aktivno 
je inicirala i nadzirala aktivnosti na daljnjoj obnovi objekata predškolskog odgoja te pronalasku 
novih prostora za djecu vrtićke dobi.  

Zamjenik Goran Palčevski tijekom izvještajnog razdoblja izravno je bio uključen u 
realizaciju strateških projekata u području javnoga zdravstva, u prvom redu  izgradnju nove bolnice 
na Sušaku, kao i u implementaciju inicijativa za daljnji razvoj sustava socijalne skrbi i zdravstva u 
Rijeci. Također, oba su zamjenika kontinuirano izravno uključena i u implementaciju svih ostalih 
projekata, važnih za daljnji razvitak Rijeke.  
 

REALIZACIJA PROJEKATA I RAZVOJNIH MOGUĆNOSTI RIJEKE 
 

Početkom srpnja, svečano je otvoren novi hotelski kompleks Hilton Costabella Beach 
Resort and Spa. Češki investitor, JTH Holding, u ovaj je projekt uložio više od 105 milijuna EUR-a. 
Tom prigodom gradonačelnik Filipović istaknuo je kako je otvaranje novog hotelskog kompleksa 
dokaz potencijala Rijeke u gospodarskom, a posebice turističkom smislu.  

 
Radovi na obnovi nogometnog igrališta u sklopu Sportsko-rekreacijskog centra 

Belveder, završeni su 9. srpnja. Radovima vrijednim 150.000 kuna dodatno je produžen vijek 
trajanja postojeće podloge na nogometnom igralištu kojim upravlja Rijeka sport. Obnavljanje 
travnjaka nogometnog igrališta SRC Belveder dio je programa sveobuhvatnog obnavljanja 
nogometnih igrališta u vlasništvu Grada Rijeke. Cilj je, do kraja ovog mandata, obnoviti i redovito 



održavati sve umjetne travnjake nogometnih igrališta, u što će se sufinanciranjem uključiti i 
Primorsko-goranska županija. 

 
U drugoj polovini srpnja, obilježen je početak gradnje novih 90 stanova koji se na 

riječkom Martinkovcu grade po modelu društveno poticane stanogradnje. Projektom POS 
Martinkovac izgradit će se tri stambene zgrade, na jugoistočnom dijelu Martinkovca, s pristupnim 
cestama,  uređenjem parkirnih mjesta te hortikulturnim uređenjem okoliša zgrada. Ukupna 
vrijednost investicije na Martinkovcu iznosi 54.539.400,00 kuna, od čega je Grad Rijeka, kroz 
vrijednost građevinskog zemljišta, uređenje komunalne infrastrukture i priključaka na infrastrukturu, 
osigurao 4.394.168,75 kuna.  

 
Krajem srpnja, u Lučkoj upravi Rijeka potpisana su tri ugovora vrijedna 33,6 milijuna kuna 

za izgradnju spojne ceste lučkog područja s državnom cestom D403 te provedbu pilot 
projekta kontrole pristupa, nabave softvera, isporuke i ugradnje opreme PROMARES. 
Najvrjedniji od ova tri projekta jest projekt izgradnje spojne ceste lučkog područja s državnom 
cestom D403, vrijedan 32,2 milijuna kuna kojim će se osigurati prometna povezanost lučkog 
područja (terminala za generalne terete) u Bazenu Rijeka s državnom cestom D403. Cesta D403 
glavni je cestovni ulaz na novi kontejnerski terminal na Zagrebačkoj obali, a interna spojna cesta 
lučkog područja fizički nastavak prema istoku kroz lučko područje u Bazenu Rijeka. Izgradnjom 
ove ceste prestaje potreba za ulaz i izlaz teških kamiona u lučko područje na Trgu Žabica te na 
vrlo prometnu gradsku ulicu Riva u centru grada.  

 
Krajem srpnja, održan je sastanak s ministrom pravosuđa i uprave, Ivanom Malenicom, 

na temu pronalaženja nove lokacije za rad Općinskoga suda u Rijeci i drugih sudova, a u 
svrhu prostornog objedinjenja glavnine sudskih tijela na području Rijeke. Tom prilikom 
gradonačelnik Filipović je zajedno s ministrom Malenicom te predsjednicom Općinskoga suda u 
Rijeci, obišao potencijalne lokacije te su nastavljeni dogovori vezano uz odabir nove lokacije za rad 
Općinskoga suda u Rijeci.  

 
Krajem kolovoza, završeni su radovi u pet riječkih vrtića i Osnovnoj školi Kozala, 

čime su osigurani dodatni kapaciteti dječjih vrtića za potrebe jasličkih skupina i skupina za 
djecu s teškoćama u razvoju. Uređenjem dodatnih prostora mjesto u vrtićima pronašlo je 96 
riječkih mališana, a zaposlilo se i 26 djelatnika. Dodatni prostori uređeni su u podcentrima 
Potok, Vidrice, Kvarner, Veseljko i Radost, kao i u prostoru OŠ Kozala. Aktivnosti na žurnom 
pronalasku i uređenju novih prostora, vodila je zamjenica gradonačelnika, Sandra Krpan. 
Predstavljanju realiziranih radova, koje se održalo u jednom od novouređenih prostora u OŠ 
Kozala, prisustvovao je gradonačelnik Filipović sa zamjenicima.  

 
Krajem rujna, potpisana su tri nova ugovora o sufinanciranju inovativnih projekata s 

poduzetnicima koji imaju registriranu djelatnost u gradu Rijeci iz sredstava zaklade FIPRO. 
Zaklada FIPRO sufinancira inovativne poduzetničke projekte u suradnji s Gradom Rijeka (putem 
Općeg programa mjera poticanja razvoja poduzetništva na području grada Rijeke, odnosno kroz 
mjeru Sufinanciranje razvoja komercijalizacije inovativnog proizvoda ili usluga). Krajnji cilj ove 
potpore jest stvaranje konkurentnijih proizvoda i usluga kako bi poduzetnici na području Rijeke bili 
uspješniji na tržištu, više ulagali u razvoj te otvarali nova radna mjesta.  

 
Također, krajem rujna, gradonačelnik Filipović je, zajedno sa članovima Gradskoga vijeća 

Grada Rijeke obišao gradilište nove bolnice KBC-a Rijeka na Sušaku. Nazočne su, uoči 
obilaska, uz gradonačelnika Filipovića, pozdravili i ravnatelj KBC-a Rijeka dr.sc. Alen Ružić i 
državni tajnik Ministarstva zdravstva te predsjednik Upravnog vijeća KBC-a prim. Željko Plazonić. 
Tom prilikom, gradonačelnik Filipović istaknuo je kako izgradnja Bolnice za ženu i dijete 
napreduje čak i brže od planiranih rokova i dokaz je dobre suradnje Grada Rijeke, Vlade Republike 
Hrvatske i Ministarstva zdravstva, te kako će se ovim projektom podignuti razina zdravstvene 
zaštite na širem riječkom području, ali i području cijele županije i šire. Tijekom čitavog izvještajnog 
razdoblja, zamjenik Goran Palčevski, uz gradonačelnika, aktivno je uključen u tijek izgradnje nove 
Bolnice, kao i u projekt izgradnje pristupne ceste za novu riječku bolnicu te koordinira svim 
aktivnostima gradskih odjela na pružanju potpore ovom iznimno važnom projektu. Ujedno, 
zamjenik Goran Palčevski aktivno sudjeluje i u radu Upravljačkog odbora sljedeće, 4. faze 
izgradnje nove bolnice na Sušaku.  



Početkom listopada, gradonačelnik Filipović sa zamjenicima i ministar mora, pomorstva i 
infrastrukture, Oleg Butković održali su radni sastanak na temu realizacije projekata prometne 
infrastrukture na području Rijeke i okolice te obišli gradilište ceste D403. Radni sastanak bio 
je posvećen cestovnoj, željezničkoj i pomorskoj infrastrukturi – od dinamike izgradnje državne 
ceste D403, dogradnje čvorova Škurinje i Orehovica, kao projektiranju i izgradnji čvorova Kozala i 
Škurinje. Također, na sastanku je bilo riječi o najavi raspisivanja natječaja za izgradnju dvotračne 
pruge kroz Rijeku za iduću godinu, izboru koncesionara na Zagrebačkoj obali te razvoju projekta 
ACI marina Rijeka.  

 
Krajem listopada, zamjenici gradonačelnika, Sandra Krpan  i Goran Palčevski, najavili su 

uvođenje besplatnih higijenskih potrepština u riječke osnovne škole, čime će Grad Rijeka, u 
svim osnovnim školama kojima je osnivač, omogućiti djevojčicama dostupnost besplatnih 
higijenskih uložaka. Za ovaj će segment, iz proračuna Grada Rijeke, biti izdvojeno 165.805,00 
kuna. Ova inicijativa predstavlja odgovor na rezultate istraživanja o menstrualnom siromaštvu koje 
je riječka Udruga za ljudska prava i građansku participaciju PaRiter predstavila javnosti početkom 
2021. godine.  

 
Početkom studenoga najavljeno je uvođenje Zdravstvenog odgoja kao izvannastavne 

aktivnosti u riječke osnovne škole. Tijekom 2022. godine, proučit će se sva relevantna i 
dostupna  istraživanja vezana za temu te započeti s procedurom okupljanja stručnjaka koji bi 
sudjelovali na izradi programa te pratećim priručnicima za učenike i smjernicama za rad za učitelje. 
Po uzoru na Građanski odgoj i obrazovanje, namjerava se uspostaviti eksperimentalna provedba 
Zdravstvenog odgoja u manjem broju škola. Upravo ovakvim postupnim uvođenjem mogu se 
detektirati eventualne potrebe za promjenama i nadopunama ponuđenih sadržaja i tematskih 
jedinica. U svibnju 2023. planira se predstavljanje programa i priručnika, edukacija provoditelja 
trebala bi uslijediti u rujnu 2023. godine, a početak provedbe programa u riječkim osnovnim 
školama planira se u listopadu školske 2023./2024. godine. Aktivnosti na uvođenju i provođenju 
ovoga programa predstavili su zamjenici gradonačelnika Goran Palčevski i Sandra Krpan.   

 
Također, početkom studenoga potpisan je ugovor o koncesiji za razvoj i gospodarsko 

korištenje kontejnerskog terminala na Zagrebačkoj obali. Koncesija za razvoj i gospodarsko 
korištenje terminala daje se na razdoblje od 50 godina. Procijenjena vrijednost koncesije iznosi 
20.543.241.942,00 kuna, a utvrđeni iznos fiksne koncesijske naknade iznosi 2.000.000 EUR-a 
godišnje. Ovim se ugovorom, novi koncesionar obvezuje na izgradnju potrebne infrastrukture i 
potpuno opremanje ovog kontejnerskog terminala. Potpisivanju Ugovora nazočio je i gradonačelnik 
Filipović koji je naglasio kako se dodjela koncesije nadovezuje na ulaganja u lučku infrastrukturu, a 
sve je to rezultat suradnje s Vladom, Ministarstvom, Županijom i Lučkom upravom. Tom je prilikom 
gradonačelnik Filipović istaknuo i kako je Grad Rijeka, kroz svoje razvojne planove i prostornu 
dokumentaciju, davao potporu ovakvim i drugim projektima razvoja riječke luke.   

 
U drugoj polovini studenoga potpisani su ugovori o nabavci novih 37 autobusa za KD 

Autotrolej vrijednih 82.260.811,25 kuna od čega je putem sredstava EU iz Operativnog programa 
Konkurentnost i kohezija 2014.-2020. osigurano 55.600.000,00 kuna bespovratnih sredstava. Ovim 
projektom, prosječna starost voznog parka KD Autotrolej smanjit će se na razinu ispod 6 godina.  

 
Krajem studenoga gradonačelnik Filipović sa suradnicima obišao je radove na 

rekonstrukciji i nadogradnji dijela Labinske ulice te radove na stambeno-trgovačkom 
kompleksu RIO-Kantrida. Radovi na rekonstrukciji dijela Labinske ulice, u dužini od 230 metara 
započeli su krajem lipnja 2021. godine, a obuhvaćaju rekonstrukciju dijela ulice i gradnju dijela 
nerazvrstane ceste prema budućem stambeno-trgovačkom kompleksu RIO-Kantrida te radove na 
izgradnji 300 metara plinovoda i sanitarnog kolektora u dužini od 65 metara u trupu prometnice. 
Riječ je o investiciji vrijednoj  3.236.330,40 kuna, sufinanciranoj od strane Grada Rijeke, TD 
Energo i KD Vodovod i kanalizacija. Obilasku je prisustvovala i predsjednica Gradskoga vijeća 
Grada Rijeke, Ana Trošelj.  

 
Početkom prosinca, najavljeni su radovi na projektu Poboljšanje vodno-komunalne 

infrastrukture na području Aglomeracije Rijeka, sufinanciranog sredstvima Europske unije iz 
Kohezijskog fonda, kao jedno od najvećih ulaganja u vodno-komunalnu infrastrukturu u Republici 
Hrvatskoj. Projektom je predviđena izgradnja uređaja drugog stupnja pročišćavanja 



otpadnih voda u Rijeci na lokaciji Delta, gradnja i rekonstrukcija oko 217 kilometara 
kanalizacije i 125 crpnih stanica. Uz to, izvodit će se radovi na oko 100 kilometara javne 
vodoopskrbe u gradovima Rijeci i Kastvu te na području općina Viškovo, Čavle i Jelenje, koje čine 
područje Aglomeracije Rijeka. 

 
U sklopu 1,76 milijardi kuna vrijednog EU projekta Poboljšanje vodno-komunalne 

infrastrukture na području Aglomeracije Rijeka zapadno od čvora Diračje na riječkoj obilaznici, 
16. prosinca, započeli su prvi radovi na izgradnji i optimizaciji postojećeg sustava javne odvodnje 
Rijeka-Zapad. Radovi na ovom složenom projektu podijeljeni su u sedam grupa, uz izgradnju 
uređaja za pročišćavanje otpadnih voda. Obilježavanju početka radova nazočio je gradonačelnik 
Filipović. Također, 28. prosinca, potpisan je Ugovor o izgradnji uređaja za pročišćavanje 
otpadnih voda na Delti u sklopu ovoga projekta. Izvođač radova je zajednica ponuditelja CHINA 
ENERGY ENGINEERING GROUP JIANGSU POWER DESIGN INSTITUTE Co. Ltd. i SUMEC 
COMPLETE EQUIPMENT AND ENGINEERING Co. Ltd. Vrijednost ugovora iznosi 
522.600.000,36 kuna, a njegovo izvršenje planirano je tijekom 2025. godine. Ugovor sa  
zajednicom ponuditelja potpisao je direktor KD Vodovod i kanalizacija, Andrej Marochini, a 
potpisivanju Ugovora nazočio je i ministar gospodarstva i održivog razvoja, Tomislav Ćorić, 
generalni direktor Hrvatskih voda, Zoran Đuroković, Veleposlanik Narodne Republike Kine u 
Hrvatskoj, Qianjin Qi, te gradonačelnik Filipović sa zamjenicima, Sandrom Krpan i Goranom 
Palčevskim. Tom je prigodom, gradonačelnik Filipović istaknuo kako ovaj projekt predstavlja 
garanciju za osiguravanje kvalitete vode i čistog mora za sve buduće generacije. Ujedno, istaknuo 
je kako izgradnja ovoga uređaja uvelike doprinosi daljnjem razvoju Rijeke kao pametnog, zelenog i 
čistog grada prilagođenog potrebama svih građana. Tom je prilikom dodao i kako je Rijeka, u 
Hrvatskoj, predvodnik u korištenju pametnih tehnologija, uvođenju zelenih oblika mikromobilnosti, 
ali i po povlačenju sredstava iz fondova EU. 

 
Dana 15. prosinca 2021. godine u Primorsko-goranskoj županiji održana je konstituirajuća 

sjednica Koordinacijskog tima za provedbu projekta izgradnje Zdravstvenog centra koji će 
objediniti resurse i djelovanje interventnih službi na lokalitetu Rujevica. Sjednici je prisustvovao i 
zamjenik gradonačelnika Goran Palčevski, ujedno i član Koordinacijskog tima. U Proračunu 
Primorsko-goranske županije za 2022. godinu, planirana su inicijalna sredstva u iznosu od 1,5 
milijuna kuna namijenjena za izradu projektne dokumentacije i za građevinske radove Hrvatskoj 
gorskoj službi spašavanja (u nastavku: HGSS). HGSS Stanica Rijeka za I. fazu iskopa, koji 
kreću iduće godine, ima osigurano 3 milijuna kuna (2 milijuna vlastitih sredstava i 1 milijun od 
PGŽ). S obzirom na to da je građevinska čestica u vlasništvu Grada Rijeke, HGSS Rijeka je s 
Gradom sklopio ugovor o pravu građenja bez naknade. Projektnom dokumentacijom planirana je 
gradnja u nekoliko faza. 

 
Krajem prosinca, odlukom ministrice regionalnog razvoja i fondova Europske unije Nataše 

Tramišak, ustrojena je Urbana aglomeracija Rijeka za razdoblje od 2021. do 2027. godine i to 
sa širim obuhvatom. Naime, umjesto dosadašnjih 10 članica, Urbana aglomeracija Rijeka sada ima 
14 članica - jedinica lokalne samouprave (5 gradova i 9 općina).  

 
POTICANJE RAZVOJA PODUZETNIŠTVA I TURIZMA U RIJECI 

 
Podaci FINA-e za riječko gospodarstvo tijekom 2021. godine bit će dostupni tek polovicom 

2022. godine, ali potrebno je istaknuti aktivnosti Grada Rijeke na poticanju malog i srednjeg 
poduzetništva te turizma. Osim putem subvencija za koje je i tijekom 2021. godine iskazan veliki 
interes poduzetnika, Grad Rijeka potiče razvoj poduzetništva putem niza programa i kapitalnih 
projekata. Pritom svakako treba istaknuti Startup inkubator Rijeka, koji uključuje edukacije, 
mentorstva i ostale vrste podrške namijenjene fizičkim osobama u cilju razvoja vlastite 
poduzetničke ideje. Start up programi održavaju se u novom prostoru RHub-a u središtu grada, a 
sve je veći interes korisnika i kvaliteta projekta.  

 
Uz navedeno, u funkciji je Torpedo 3-D Proizvodni park kojim, u suradnji s Gradom, 

upravlja Riječka razvojna agencija Porin. Razvoju riječkog poduzetništva svakako će pridonijeti i 
projekt Energana - Inkubator za kreativne tehnologije i IT industriju  u prostoru bivše Tvornice 
papira. Treba navesti da je u tijeku izgradnja nove poslovne zone Bodulovo. Uz navedeno, u 
tijeku su i projekti koje provodi gradsko trgovačko društvo SmartRI. Na uvodnoj konferenciji 



projekta Centar kompetencija za pametne gradove, koja je održana 9. srpnja 2021. ,u 
organizaciji Smart RI, bilo je prisutno više od 120 gostiju uz izvrsnu medijsku popraćenost. Treba 
naglasiti da Grad Rijeka, putem Odjela za poduzetništvo, ima sustav poduzetničke potporne 
infrastrukture: od Startup inkubatora (za fizičke osobe s poslovnom idejom) do poduzetničkih 
inkubatora za uslužne i proizvodne djelatnosti koji nude programe inkubacije, post-inkubacije, 
akceleracije, te virtualne inkubacije. Novi projekti dodatno će doprinijeti razvoju sustava 
poduzetničke infrastrukture, a time i poduzetništva u Gradu Rijeci. 

 
Prema podacima Turističke zajednice Grada Rijeke, 2021. godina bila je turistički 

uspješna godina. Treba naglasiti da je broj turista tijekom prosinca 2021. nadmašio i rezultate iz 
rekordne 2019. godine. Također, tijekom prosinca 2021. godine ostvaren je 2% veći broj dolazaka 
u odnosu na prosinac 2019. godine uz izjednačeni broj noćenja iz usporednog razdoblja. Statistika 
bilježi povećanje broja domaćih gostiju te gostiju iz Austrije i Slovenije, dok su u vrhu standardno 
turisti koji u Rijeku stižu iz Njemačke.  

Tijekom 2021. godine, u suradnji s Gradom Rijeka, Turistička zajednica Grada Rijeke 
pokrenula je projekt Winter Pass. Projekt je usmjeren na povećanje atraktivnosti turističke ponude 
u našem gradu tijekom zimskih mjeseci. Tako je svim pružateljima smještaja omogućeno da 
gostima, koji tijekom zimskog razdoblja borave u Rijeci više od dva dana, izdaju bon za besplatni 
posjet svim riječkim muzejima te Astronomskom centru Rijeka i Bazenima Kantrida. Uz navedeno, 
atraktivnosti Grada u prosincu 2021. godine je svakako pridonio i bogati program Adventa koji je 
tradicionalno organiziran na više lokacija u centru grada i na Trsatskom kaštelu. Pritom je novost 
bio program Adventiranja kod Kazališta, koji je bio izuzetno dobro posjećen. Svakako treba 
naglasiti da su dobri rezultati u turizmu ostvareni suradnjom svih subjekata uključenih u kreiranje 
riječkog turističkog proizvoda što je pridonijelo turističkom rastu u prosincu 2021. godine. Na taj 
rast utjecale su i velike investicije u hotelski smještaj te privlačenje gostiju više platežne moći. Uz 
kontinuirano podizanje kvalitete privatnog smještaja, kao i nove projekte u funkciji razvoja turizma, 
možemo zaključiti da se Rijeka pozicionira kao destinacija gradskog i cjelogodišnjeg turizma. 

 
GRAD RIJEKA - NAGRADE I PRIZNANJA 
 
Tijekom izvještajnog razdoblja, Grad Rijeka osvojio je priznanja vezana uz proračunsku 

transparentnost, zelenu (energetsku) tranziciju i razvoj koncepta pametnog grada: 
• Institut za javne financije je 5. srpnja 2021. godine predstavio je rezultate sedmog ciklusa 

istraživanja proračunske transparentnosti hrvatskih županija, gradova i općina. Grad Rijeka 
osvojio je maksimalan broj bodova te priznanje za transparentnost gradskog 
proračuna. Također, web stranica Grada Rijeke je ocijenjena izvrsnom ocjenom s 
dobro koncipiranim i lako pretraživim stranicama.  

• Početkom srpnja, objavljeni su rezultati studije Indeks spremnosti gradova na zelenu 
(energetsku) tranziciju, čiji su glavni ciljevi bili istražiti spremnost 20 najvećih hrvatskih 
gradova na zelenu tranziciju te dati uvid u aktualno stanje na području energetike. Kroz 
indeks spremnosti gradova na zelenu (energetsku) tranziciju istraženo je strateško 
energetsko planiranje, proizvodnja energije iz obnovljivih izvora energije, potrošnja energije 
u sektoru zgradarstva, potrošnja energije u sektoru prometa i potrošnja energije u sektoru 
javne rasvjete. Grad Rijeka istaknut je kao primjer dobre prakse u radu na realizaciji 
glavnih ciljeva zelene tranzicije u Europi i Republici Hrvatskoj jer je, od 2016. godine 
do danas, uz pomoć europskih sredstava energetski obnovio 20 vrtića i škola te zgradu 
Muzeja grada Rijeke. Iz europskih fondova financirana je i izrada projektne dokumentacije 
za energetsku obnovu 15 objekata škola i vrtića što Rijeku vodi do samog vrha javnog 
sektora s obzirom na sudjelovanje u projektima Europske unije kojima se podupire 
energetska obnova javnih zgrada. 

 
Uz navedeno, tijekom izvještajnog razdoblja Grad Rijeka je osvojio još dvije titule vezane 

uz koncept razvoja Rijeke - pametnog grada:  
 Prva titula osvojena je temeljem Analize digitalne spremnosti hrvatskih gradova u 2020. 

godini (u nastavku: Analiza). Naime, konzultantska kuća Apsolon je po treći puta za 
redom provela Analizu koja je dala detaljan uvid u stanje digitalne spremnosti jedinica 
lokalne samouprave u Republici Hrvatskoj. Glavni ciljevi studije bili su istražiti digitalnu 
spremnost 20 najvećih hrvatskih gradova te usporediti njihov napredak u odnosu na 
prethodne godine. Navedenom Analizom istražena je razina digitalne spremnosti 

https://apsolon.com/


gradskih uprava, dostupnost i razina podataka na službenim gradskim internetskim 
stranicama, otvorenost uprave prema građanima, mogućnost njihova uključivanja te 
kompleksnost obavljanja različitih administrativnih postupaka. Putem kompozitnog 
indeksa digitalne spremnosti (u nastavku: KIDS) izražena je ponderirana kombinacija 
pet indeksa i to: dostupnost i kvaliteta e-Usluga, servisne informacije i objedinjeni 
sustavi plaćanja, dostupnost gradskih podataka, participacija građana u odlučivanju te 
komunikacijski kanali između gradske uprave i građana. Prema KIDS-u, kao ukupnom 
pokazatelju za 2020. godinu, Rijeka je prvi grad u Hrvatskoj po spremnosti za 
digitalnu transformaciju. Također, KIDS je pokazao kako je Grad Rijeka zahvaljujući 
razvoju novih digitalnih rješenja, uz gradove Split i Dubrovnik, tijekom 2020. godine 
zabilježio najveći napredak u povećanju digitalne spremnosti. 

 Druga titula je vezana izbor najboljih hrvatskih gradova u pametnim i zelenim 
rješenjima koji već po četvrti puta organiziraju Hanza Media i portal Gradonačelnik.hr u 
suradnji s konzultantskom kućom Apsolon. Pobjednici u Smart-city kategoriji birani su 
po posebnoj metodologiji koju je osmislila konzultantska kuća Apsolon, a odabrani su 
najbolji gradovi u tri kategorije - veliki, srednji i mali grad. Rijeka je proglašena 
vodećim velikim gradom u kategoriji kategoriji Smart city. Prema istraživanju, 
Rijeka se posebno  ističe u rezultatima u području dostupnosti i kvaliteta e-Usluga 
građanima, ali i u području servisnih informacija i objedinjenih sustava plaćanja te 
prisutnost i mogućnosti objedinjenih sustava plaćanja usluga društava i ustanova na 
području Grada Rijeke i šireg riječkog područja putem RCC portala. U istoj kategoriji 
titule najboljih ponijeli su i Koprivnica-najbolji srednji grad i Krk- najbolji mali grad.  

 
 

Važnije aktivnosti u promociji projekata te razvojnih i gospodarskih mogućnosti 
Grada Rijeke  
 

DIPLOMATSKE I PROTOKOLARNE AKTIVNOSTI  
 

Početkom srpnja 2021. godine, gradonačelnik je sudjelovao u radu konferencije Udruge 
gradova – City Upgrade, koja se održala u Umagu te je s gradonačelnicima velikih hrvatskih 
gradova, Zagreba, Splita i Osijeka, tom prilikom, sudjelovao i kao panelist u raspravi na temu Novi 
mandat – tko želi biti digitalan?. Gradonačelnik je tom prigodom istaknuo kako Rijeka već 
godinama nudi niz digitaliziranih usluga te da je razvijen niz aplikacija putem kojih građani, na 
jednostavan i brz način, dolaze do informacija ili se pak uključuju u rad gradske uprave. Ujedno, 
istaknuo je razvijanje novih e-Usluga tijekom epidemije bolesti COVID-19 (u daljnjem tekstu: 
epoidemija), a posljednja uvedena aplikacija, Otvoreni proračun, predstavlja mogućnost uvida u 
proračunske isplate i isplate tzv. korisnika proračuna i to u realnom vremenu, na lako pretraživ 
način. Gradonačelnik Filipović osvrnuo se i na daljnji plan razvoja u ovom segmentu, što, između 
ostalog, obuhvaća i omogućavanje bržeg i jednostavnijeg načina ostvarivanja usluga koje Grad 
Rijeka nudi poduzetnicima.  

 
Sredinom srpnja 2021. godine, održan je prijam za veleposlanika Republike Italije u 

Hrvatskoj Pierfrancesca Sacca. Tom je prigodom istaknuta iznimno dobra suradnja s talijanskim 
konzulatom, kao i s talijanskim veleposlanstvom u Hrvatskoj. Ujedno, na prijmu je bilo riječi i o 
podršci koju Grad Rijeka pruža talijanskoj nacionalnoj manjini u Rijeci, prilikom čega su obje strane 
istaknule iznimno dobru međusobnu suradnju, kao i nastavak podrške Grada Rijeke programima i 
projektima talijanske nacionalne manjine.  

 
U drugoj polovini rujna, predstavnici Primorsko-goranske županije i Grada Rijeke održali su 

zajednički prijam za austrijskog veleposlanika u Hrvatskoj Josefa Markusa Wuketicha. Na 
prijmu su župan Zlatko Komadina i zamjenica gradonačelnika Sandra Krpan istaknuli tradicionalno 
dobre odnose Austrije i Hrvatske koji se očituju kroz značajnu robno-gospodarsku razmjenu, 
kulturnu suradnju i turističke boravke. Istaknuta je uspješna suradnja Grada Rijeke s Austrijskim 
kulturnim forumom te u segmentu kulturne razmjene, s Bečom, Linzom, Klagenfurtom i Grazom.  

 
Početkom listopada, održan je 10. Ljubljana Forum 2021. o budućnosti održivih gradova, 

zelenoj energiji i pametnoj tehnologiji. Na panel-diskusiji o putu ka idealnim gradovima 
budućnosti sudjelovao je i gradonačelnik Filipović, koji se dotaknuo izazova vezanih uz ulazak u 



schengensku i euro zonu, naglasivši kako svi projekti ovise o sredstvima iz fondova EU. Ujedno, 
osvrnuo se na tematiku pametnih gradova te ulaganja u digitalne tehnologije.  

 
Početkom listopada, gradonačelnik Filipović sastao se s veleposlanikom Indije u 

Hrvatskoj, Rajem Kumarom Srivastavom. Na sastanku je najavljeno potpisivanje Memoranduma 
o suradnji između Grada Rijeke i indijskog Ministarstva Ayush koje je osnovano u svrhu promocije 
tradicionalne indijske medicine.  

 
Gradonačelnik Filipović sudjelovao je u radu stručne konferencije jednog od najvećih 

sajmova graditeljstva u regiji – ArhiBau, koji se održao 8. listopada u Zagrebu. Kao dio 
programske cjeline Razvojni planovi i investicije pred nama, održan je panel Urbana regeneracija 
i vizija hrvatskih gradova 2050. godine. Tijekom rasprave na panelu, na temu što danas čini 
život u gradu kvalitetnim, gradonačelnik Filipović izdvojio je pritom komunalnu, prometnu, sportsku 
te novu kulturnu infrastrukturu, a uskoro i novu poduzetničku ICT infrastrukturu, uz brojnost i 
raznolikost sadržaja koji se nude u Rijeci ali i okolnim gradovima i općinama.  

 
Krajem listopada, održan je zajednički prijam Grada Rijeke i Primorsko – goranske 

županije za veleposlanika Države Izrael Ilana Mora, na kojem se govorilo o suradnji na području 
inovacija, pametnih i sigurnih gradova, vodnom gospodarstvu i obrazovanju, ali i zastupljenosti 
Židova u svakodnevnom životu Rijeke i županije. Primanju je, uz gradonačelnika Filipovića, 
prisustvovala i predsjednica Gradskoga vijeća Grada Rijeke, Ana Trošelj. 

 
Polovinom studenoga, održan je i prijam za gospodina Marka Fleminga, otpravnika 

poslova Veleposlanstva SAD-a, prilikom kojeg su posebno istaknuta velika ulaganja u lučku i 
prometnu infrastrukturu u regiji, uz neizostavni razvoj turističkih i nautičkih kapaciteta. Otpravnika 
poslova Veleposlanstva SAD-a, primili su gradonačelnik Filipović i zamjenik župana Primorsko – 
goranske županije, Vojko Braut.  

 
Zamjenica gradonačelnika Sandra Krpan i zamjenik župana Primorsko-goranske županije, 

Petar Mamula, 17. studenoga održali su prijam za veleposlanika Republike Azerbajdžan u 
Republici Hrvatskoj, g. Fakhraddina Gurbanova. Na prijmu je bilo riječi o unapređivanju 
suradnje Primorsko-goranske županije i Rijeke te Azerbajdžana na kulturnom i gospodarskom 
planu.  

 
Krajem studenoga gradonačelnik Filipović i zamjenica župana Primorsko-goranske županije 

Marina Medarić održali su prijam za mađarskog veleposlanika Csabu Demcsáka na kojem se 
razgovaralo o dosadašnjoj suradnji Mađarske s Gradom i Primorsko-goranskom županijom. 
Izražena je obostrana želja za nastavkom suradnje, prvenstveno na području gospodarstva, ali i u 
segmentu prometa, kulture, turizma, energetike i obrazovanja. Također, tom je prigodom istaknuta 
obostrana želja za daljnjim razvojem programa i projekata mađarske nacionalne manjine u Rijeci, 
koja, kako je istaknuto, čini velik dio kulturnog života Rijeke.   
 

Početkom prosinca, gradonačelnik Filipović boravio je u uzvratnom posjetu 
uzbekistanskom gradu Khivi, gdje je otvorena izložba Rijeka – Europska prijestolnica kulture. 
Bio je to drugi susret dviju delegacija, s obzirom da je u prvoj polovini 2021. godine, na 
postamentima na Korzu, postavljena izložba koja je predstavila Khivu – Prijestolnicu kulture 
turkijskog svijeta 2020. Predstavnici dvaju gradova, Rijeke i Khive, dogovorili su da će raditi na 
tome da se u budućnosti kulturna i turistička suradnja podignu na višu razinu.  
 

MEĐUNARODNE AKTIVNOSTI  
 

Početkom rujna, na poziv ministra vanjskih poslova Slovenije Anžea Logara i Centra za 
europsku perspektivu, gradonačelnik Filipović sudjelovao je na Bledskom strateškom forumu s 
temom  Budućnost Europe. Susret na Bledu bavio se posljedicama koje je na ekonomiju ostavila 
epidemija, odnosno mjere uvedene s ciljem suzbijanja razvoja epidemije. Glavna tema bledskog 
Foruma bila je oporavak nakon epidemije i smjer kojim EU treba krenuti na putu prema tom cilju te 
o zelenoj i digitalnoj transformaciji. 
 



U drugoj polovini rujna, na poziv gradonačelnika Budimpešte Gergelya Karacsonya, 
gradonačelnik Filipović sudjelovao je u radu međunarodnog Foruma koji se održao u 
Budimpešti, pod nazivom Izgradnja održivih demokracija. U sklopu Foruma održan je susret 
gradonačelnika gradova koji su uključeni u Savez slobodnih gradova. Gradonačelnik Filipović 
prihvatio je poziv da se u ime Grada Rijeke pridruži ovoj inicijativi čiji su članovi potpisali i 
Deklaraciju o slobodnim gradovima (Pact of Free Cities Declaration).  

 
Polovinom listopada, gradonačelnik Filipović i rektorica Sveučilišta u Rijeci, Snježana 

Prijić Samaržija, u Bremenu su sudjelovali na sastanku mreže Mladih sveučilišta za 
budućnost Europe (YUFE), u koju je učlanjeno i Sveučilište u Rijeci. U sklopu boravka, posjetili 
su i sjedište Lürssen grupe i susreli se s Peterom Lürssenom, suvlasnikom i generalnim 
direktorom kompanije koja je uključena u velike razvojne projekte u Rijeci i Primorsko – goranskoj 
županiji te obišli njihovo brodogradilište, projektne urede i urede za istraživanje i razvoj.  

 
U organizaciji Investicijskog fonda Gornje Šleske, u Hrvatskoj se od 25. do 29. listopada 

održao Međunarodni poljsko-hrvatski poslovni summit s ciljem razmjene poduzetničkog 
iskustva poljskih i hrvatskih poduzetnika. U sklopu opatijskog djela programa, održana je i panel-
rasprava na kojoj je sudjelovao i gradonačelnik Filipović.  

 
Krajem prosinca, na poziv gradonačelnika Podgorice Ivana Vukovića, gradonačelnik 

Filipović prisustvovao je Svečanoj sjednici Skupštine tog crnogorskog grada, i to u povodu  Dana 
Podgorice i 77. godišnjice oslobođenja tog grada u Drugom svjetskom ratu. Tim povodom 
održan je i Podgorički investicijski forum, na kojem je sudjelovao i gradonačelnik Filipović. 
Glavne teme Foruma bile su vezane uz učinke epidemije na ekonomiju i investicijsku klimu i to u 
kontekstu jačanja ekonomske suradnje i privlačenja stranih investicija.  
 

SURADNJA S PRIJATELJSKIM GRADOVIIMA  
 

U drugoj polovini listopada, gradonačelnik Filipović sudjelovao je na svečanom 
obilježavanju 30. obljetnice osnutka Njemačko-hrvatske zajednice Karlsruhe te 10. 
obljetnice prijateljske suradnje Rijeke i Karlsruhea. Tom prigodom susreo se s 
gradonačelnikom Karlsruhea, Frankom Mentrupom.  

 
Sredinom studenoga, na postamentima na Korzu postavljena je izložba pod nazivom 

Ningbo i Rijeka – deset godina prijateljstva kojom se obilježila deseta obljetnica potpisivanja 
Sporazuma o prijateljskoj suradnji ovih dvaju gradova. Izložba fotografija o Rijeci, istovremeno je 
postavljena i u Ningbou.  

 
Krajem prosinca, u parku Pomerio, postavljena je skulptura „Budućnost“, poklon 

prijateljskog grada Daliana gradu Rijeci. Dalian je skulpturu darovao Rijeci povodom titule 
Europske prijestolnice kulture koju je Rijeka nosila u 2020. godini. 
 

OTVORENOST, TRANSPARENTNOST I EFIKASNOST 
 

U području pisane i elektroničke komunikacije gradonačelnika, tijekom izvještajnog 
razdoblja, evidentirano je 998 različitih dopisa, zahtjeva i upita.  

 
Gradonačelnik je, zajedno sa suradnicima, održao više od 500 radnih sastanaka. Uz nadzor 

i koordinaciju rada odjela, rada povezanih komunalnih i trgovačkih društava i suradnju s Gradskim 
vijećem, najveći broj sastanaka održan je na temu razvojnih projekata na području grada Rijeke. 
Sastanci su održani s aktualnim i potencijalnim investitorima te brojnim institucijama uključenim u 
projekte za daljnji razvoj Rijeke. Ujedno, gradonačelnik se tijekom izvještajnog razdoblja sastao i s 
mnogim predlagateljima i organizatorima raznih programa, manifestacija i inicijativa.  

Gradonačelnik Filipović i njegovi zamjenici sudjelovali su u više od 170 raznih protokolarnih 
događanja, ponajviše kulturnih, sportskih i drugih te prigodnim primanjima. U Uredu 
gradonačelnika na razgovor je primljeno dvadesetak građana, s obzirom na ograničenja i uvjete 
uzrokovane epidemijom.  

 



Primljeno je i odgovoreno na 30 zahtjeva postavljenih temeljem prava na pristup 
informacijama.  

 
Također, tijekom srpnja 2021. je izrađen prvi dio podloge za poboljšanje sustava putem 

kojeg se ostvaruju gradske E-usluge (Informacijski servisi Grada Rijeke – ISGR) te poslan na 
tehničku dopunu Zavodu za informatičku djelatnost. Materijal bi trebao poslužiti kvalitetnijem 
tehničkom postavljanju navedenog sustava u budućem razdoblju. 

 
U komunikaciji prema medijima, nastavljena je suradnja s medijskim kućama u kontekstu 

informiranja građana o projektima i programima Grada Rijeke. Slijedom izmjena zakonskih propisa 
(Zakon o elektroničkim medijima) krajem 2021. godine pripremljen je tekst Javnog poziva za 
financiranje programskih sadržaja elektroničkih medija u 2022.  

 
Što se tiče komunikacije Grada Rijeke na vlastitim kanalima (gradskim portalima i društvenim 

mrežama), u promatranom šestomjesečnom razdoblju, prati se trend rasta posjetitelja i pratitelja na 
mrežama.  

Na društvenoj mreži Facebook profil Grad Rijeka pratile su 502 nove osobe, profil Moja 
Rijeka pratilo je 18 novih osoba, a na društvenoj mreži Twitter, račun Grad Rijeka pratila je 144 
nova osoba. Na Youtube kanalu bilježi se 130 novih pretplatnika, a na Instagram profilu Grad 
Rijeku prati 640 novih osoba. Na portalu www.rijeka.hr u izvještajnom razdoblju kreirano je 915 
članaka (objava, odnosno vijesti), 22 službene obavijesti, objavljeno je 116 različitih natječaja iz 
nadležnosti uprave, 5 sjednica Gradskog vijeća,  8 kolegija gradonačelnika te 43 vijećnička pitanja.  
Ukupna posjećenost u obrađenom razdoblju bila je 718.280 posjeta (119.713 mjesečno) pri čemu 
je registrirano 385.340 (64.223 mjesečno) jedinstvenih posjeta.  

 
Na portalu www.mojarijeka.hr objavljeno je tijekom izvještajnog razdoblja 873 članaka, 144 

video priloga i 3925 fotografija, a zaprimljeno je i 82 upita građana u rubrici Reci glasno. Ukupna 
posjećenost u obrađenom razdoblju bila je 139.934 posjeta (23.322 mjesečno) pri čemu je 
registrirano 96.522 (16.087 mjesečno) jedinstvenih posjeta. 

 
Na adresi http://ekonzultacije.rijeka.hr/ osim konzultacija s građanima, nalaze se i 

Savjetovanja sa zainteresiranom javnošću koja se provode od 2013. godine kao obveza utvrđena 
Zakonom o pravu na pristup informacijama. U izvještajnom razdoblju provedeno je 8 internetskih 
savjetovanja s javnošću o nacrtima prijedloga općih akata.  
 

AKTIVNOSTI GRADONAČELNIKA U UDRUZI GRADOVA  
 

Krajem studenoga, u Puli se održao 13. susret gradonačelnika i poduzetnika ’48 sati’, u 
organizaciji poslovnog tjednika Lider, u suradnji s Udrugom gradova. Uoči skupa, održana je 
skupština Udruge gradova, na kojoj je gradonačelnik Filipović izabran za potpredsjednika 
Udruge.  

 
U sklopu konferencije, održan je i Okrugli stol Digitalno i transparentno, na kojem je 

sudjelovao i gradonačelnik Filipović te tom prilikom pojasnio kako je digitalizacija, kada je riječ o 
jedinicama lokalne samouprave, usko vezana uz uredsko poslovanje i težnju da se što veći broj 
akata zamijeni elektroničkim dokumentima te ih se učini javno dostupnima. Ujedno, gradonačelnik 
Filipović naglasio je i kako je to prilika za optimizaciju poslovnih procesa te istaknuo dobre prakse, 
ali i planove za daljnja ulaganja Grada Rijeke u ovom segmentu.  
 
 

Aktivnosti Gradonačelnika kao nositelja izvršne vlasti  
 

Na temelju ovlaštenja iz Zakona o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi te članka 61. 
stavka 1. Statuta Grada Rijeke, Gradonačelnik je na početku mandata donio odluke kojima je 
obavljanje pojedinih poslova iz svoga djelokruga povjerio svojim zamjenicima.  

Tako je 11. lipnja 2021. godine donio Odluku o povjeravanju poslova zamjenici 
Gradonačelnika Grada Rijeke. Tom je Odlukom zamjenici Gradonačelnika Sandri Krpan povjereno 
obavljanje poslova u području djelatnosti iz samoupravnog djelokruga Grada Rijeke koje se 
odnose na odgoj i školstvo, kulturu i sport i tehničku kulturu. Odlukom o povjeravanju poslova 

http://www.rijeka.hr/
http://www.mojarijeka.hr/
http://ekonzultacije.rijeka.hr/


zamjeniku Gradonačelnika Grada Rijeke od 11. lipnja 2021. godine Goranu Palčevskom povjereno 
je obavljanje poslova u području djelatnosti iz samoupravnog djelokruga koji se odnose na 
zdravstvo i socijalnu skrb, uključujući i poslove koji se odnose na suradnju Grada Rijeke sa 
Sveučilištem u Rijeci i Kliničkim bolničkim centrom Rijeka. 

 
I u ovom mandatu nastavljena je praksaodržavanja Gradonačelnikovih kolegija kao oblika 

ostvarivanja javnosti rada gradonačelnika kao tijela izvršne vlasti koja je propisana Zakonom o 
lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi ali i u Zakonu o pravu na pristup informacijama. 
Gradonačelnik saziva kolegije na kojima su nazočni izvjestitelji po pojedinim točkama dnevnog 
reda (u pravilu pročelnici upravnih tijela), zamjenici gradonačelnika te predstavnici medija. Sama 
organizacija održavanja kolegija u potpunosti je prilagođena propisanim sanitarno-higijenskim 
mjerama u prevenciji epidemije. U izvještajnom razdoblju održano je ukupno 8 kolegija.  

 
Isto tako nastavljena je uobičajena praksa da se o zaključcima Gradonačelnika koji su 

doneseni u razdoblju između dva sazvana kolegija na www.rijeka.hr objavljuje informacija koja 
sadrži sve razmatrane materijale, odnosno prijedloge odjela gradske uprave i drugih ovlaštenih 
izvjestitelja te same zaključke. Na portalu se obvezno uz izvješće s održanog kolegija objavljuje i 
zapisnik sa istoga. 

U izvještajnom razdoblju Gradonačelnik je donio ukupno 609 zaključaka. 
 
Sukladno ovlaštenjima iz članka 58. Statuta Grada Rijeke utvrđeno je i podneseno 

Gradskom vijeću ukupno 70 prijedloga akata, 18 izvješća, 1 analiza te 6 očitovanja na prijedloge 
drugih ovlaštenih predlagatelja. 

 
Sukladno odredbama Zakona o proračunu i ovlaštenju iz članka 58. Statuta Gradonačelnik je 

proslijedio Gradskom vijeću Grada Rijeke na razmatranje i usvajanje: 
• Prijedlog polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Grada Rijeke za 2021. godinu, 
• Prijedlog proračuna Grada Rijeke za 2022. godinu i projekcije za 2023. i 2024. godinu. 
• Prijedlog prvih izmjena i dopuna Proračuna grada Rijeke za 2021. godinu i projekcija za 

2022. i 2023. godinu 
• Prijedlog odluke o izvršavanju Proračuna Grada Rijeke za 2022. godinu, 
• Prijedlog odluke o izmjenama Odluke o izvršavanju Proračuna Grada Rijeke za 2021. 

godinu. 
Gradonačelnik je uputio i Prijedlog odluke o izmjeni Odluke o porezima Grada Rijeke. 
U području prostornog planiranja i urbanističkog uređenja grada, Gradonačelnik je uputio 

Vijeću na razmatranje Prijedlog odluke o izmjenama Odluke o izradi Urbanističkog plana uređenja 
područja Turanj-Kostabela i Prijedlog odluke o izradi Izmjena i dopuna Detaljnog plana uređenja 
stambenog područja Drenova-Bok. 

U području komunalnog gospodarstva Gradskom vijeću je upućen Prijedlog odluke o 
pripajanju trgovačkog društva RIJEKA PROMET d.d. trgovačkom društvu RIJEKA plus d.o.o. Isto 
tako upućeni su Prijedlog odluke o izmjenama Odluke o uređenju prometa na području Grada 
Rijeke, Prijedlog odluke o izmjenama Odluke o povjeravanju obavljanja komunalnih djelatnosti te 
Prijedlog odluke o izmjenama Odluke o nerazvrstanim cestama na području grada Rijeke. 

U specifičnom području planskog gospodarenja otpadom i njegovog zbrinjavanja podneseno 
je Izvješće o lokacijama, količini i troškovima uklanjanja nepropisno odbačenog otpada na području 
grada Rijeke te Izvješće o radu Komunalnog društva Čistoća d.o.o. za održavanje čistoće i 
gospodarenja otpadom za 2020. godinu, kao davatelja usluge prikupljanja miješanog komunalnog 
otpada i biorazgradivog otpada te usluga povezanih s javnom uslugom na području grada Rijeke- 

U specifičnom području regionalnog razvoja regulirano Zakonom o regionalnom razvoju 
Republike Hrvatske, temeljem kojeg je 2015. godine osnovana Urbana aglomeracija Rijeka 
Gradonačelnik je u izvještajnom razdoblju podnio Prijedlog odluke o proširenju Urbane 
aglomeracije Rijeke i utvrđivanju Konačnog prijedloga obuhvata Urbane aglomeracije Rijeka. 
Prema tom Prijedlog u obuhvat Urbane aglomeracije Rijeka u financijskom razdoblju 2021.-2027. 
godine uključuju se Grad Bakar, Općina Jelenje, Općina Matulji i Općina Omišalj. U konačni 
prijedlog obuhvata Urbane aglomeracije Rijeka u financijskom razdoblju 2021.-2027. godine ulaze 
Grad Rijeka, Grad Bakar, Grad Kastav, Grad Kraljevica i Grad Opatija te Općina Čavle, Općina 
Jelenje, Općina Klana, Općina Kostrena, Općina Lovran, Općina Matulji, Općina Mošćenička 
Draga, Općina Omišalj i Općina Viškovo. 

http://www.rijeka.hr/


Radi ostvarivanja što kvalitetnije populacijske i pronatalitetne politike Gradskom je vijeću 
upućen i Prijedlog odluke o uvjetima i načinu sufinanciranja djelatnosti dadilja.  
 U području protupožarne i civilne zašite Gradonačelnik je Gradskom vijeću uputio Analizu 
stanja sustava civilne zaštite na području grada Rijeke u 2020. godini  s Prijedlogom plana razvoja 
sustava civilne zašite na području grada Rijeke s financijskim učincima za trogodišnje razdoblje te 
Prijedlog smjernica za organizaciju i razvoja sustava civilne zaštite grada Rijeke 2021.-2024. 
godine. 
 

Zakonom propisana javnost rada jedinice lokalne samouprave ostvaruje se i objavom općih 
akata u službenom glasilu. Sukladno ovlaštenjima iz Zakona i Statuta, Gradonačelnik je donio u 
ovom izvještajnom razdoblju 29 akata koji su objavljeni u "Službenim novinama Grada Rijeke" i to 
u brojevima 10/21, 11/21, 12/21, 13/21, 14/21, 16/21 i 17/21. 

 
Gradonačelnik je donio i sljedeće akte za koje nije propisana obvezna objava u službenom 

glasilu: 
• 23 pojedinačne odluke o uključivanju pomoćnika u nastavi u osnovnim školama 

Grada Rijeke 
• Odluku o imenovanju predstavnika Grada Rijeke u Upravnom vijeću Lučke uprave 

Rijeka  
• Odluku o imenovanju predstavnika Grada Rijeke u Sveučilišnom savjetu Sveučilišta u 

Rijeci  
• Plan vježbi civilne zaštite u 2021. godini 
• 15 pojedinačnih izmjena odluka o uključivanju pomoćnika u nastavi u osnovnim 

školama Grada Rijeke 
• Treće izmjene i dopune Plana nabave Grada Rijeke za 2021. godinu 
• Četvrte izmjene i dopune Plana nabave Grada Rijeke za 2021. godinu 
• Pete izmjene i dopune Plana nabave Grada Rijeke za 2021. godinu 
• Odluku o raspisivanju Javnog natječaja za dodjelu stipendija darovitim učenicima 

srednjih škola i studentima 
• Odluku o utvrđivanju deficitarnih zanimanja na području grada Rijeke i raspisivanju 

Javnog  natječaja za dodjelu stipendija studentima koji se obrazuju za deficitarna 
zanimanja 

• Odluku o raspisivanju Javnog natječaja za dodjelu stipendija učenicima srednjih škola 
i studentima prema socijalnim kriterijima 

• Odluku o korištenju sredstava Proračunske zalihe u Proračunu Grada Rijeke za 2021. 
godinu – isplata iznosa od 46.440,00 kuna za organiziranje karantene/izolacije u 
svezi pandemije bolesti COVID -19 u Prenoćištu Kantrida  

• Odluku o imenovanju Pregovaračkog odbora za sklapanje Kolektivnog ugovora za 
radnike u Javnoj vatrogasnoj postrojbi Rijeka 

• Odluku o korištenju sredstava proračunske zalihe u Proračunu Grada Rijeke za 2021. 
godinu – isplata 116.374,20 kuna radi namirenja tražbine temeljem presude 
Županijskog suda u Rijeci 

 
Temeljem ovlaštenja iz članka 48. stavka 1. točke 6. Zakona o lokalnoj i područnoj 

(regionalnoj) samoupravi donio je dvije odluke o razrješenju i imenovanju članica Upravnog vijeća 
Dječjeg vrtića More, Odluku o razrješenju i imenovanju članice Školskog odbora Osnovne škole 
Turnić te Odluku o imenovanju članova Upravnog vijeća Agencije za društveno poticanu 
stanogradnju Grada Rijeke. Skupštini trgovačkog društva KD Kozala d.o.o. predložena je promjena 
razrješenje i imenovanje jedne članice Nadzornog odbora, dok je Skupštini trgovačkog društva KD 
Vodovod i kanalizacija d.o.o. predloženo imenovanje novih članova Nadzornog odbora. 
 U zajedničke radne skupine Grada Rijeke i Sveučilišta u Rijeci imenovani su dr.sc. Srđan 
Škunca i Maja Malnar (Radna skupina za operativna pitanja Kampusa) Ivica Lukanović, Jana 
Sertić, Željko Jurić i dr.sc. Nataša Zrilić (Radna skupina za konkurentnost) te Sandra Krpan i Ivan 
Šarar (Radna skupina za pitanja nasljeđa EPK). Za predstavnicu Grada Rijeke u Lokalnom 
partnerstvu za zapošljavanje Primorsko-goranske županije određena je Jana Sertić (zamjenica 
Verica Sabo). Predstavnikom Grada u Radnoj skupini za informacijske tehnologije Udruge gradova 
imenovan je Željko Jurić (zamjenik Daniel Antonić). 
 



U izvještajnom razdoblju, a sukladno Planu savjetovanja s javnošću za 2020. godinu, 
provedeno je 8 internetskih savjetovanja s javnošću prema Zakonu o pravu na pristup 
informacijama odnosno prema posebnim zakonima, o nacrtu općih akata koji su upućeni u daljnju 
proceduru donošenja. Internetska su savjetovanja provedena o Nacrtu prijedloga godišnjeg plana 
razvoja sustava civilne zaštite na području grada Rijeke s financijskim učincima za trogodišnje 
razdoblje, Nacrtu prijedloga Smjernica za organizaciju i razvoja sustava civilne zaštite grada Rijeke 
2021.-2024. godine, nacrtima prijedloga odluka za naplatu usluga od roditelja-korisnika usluga 
(Dječji vrtić Rijeka, Dječji vrtić More i Dječji vrtić Sušak), Nacrtu prijedloga odluke o uvjetima i 
načinu sufinanciranja djelatnosti dadilja, Nacrtu prijedloga odluke o izmjenama i dopunama Odluke 
o kupoprodaji poslovnog prostora u vlasništvu Grada Rijeke, Nacrtu prijedloga odluke o načinu 
pružanja javne usluge sakupljanja komunalnog otpada na području grada Rijeke te Nacrtu 
prijedloga Akcijskog plana energetske učinkovitosti Grada Rijeke za razdoblje 2022.-2024. godine 
(savjetovanje je započeto u prosincu 2021. godine, a završava u siječnju 2022. godine). 

 
Na temelju ovlaštenja iz članka 62. stavka 1. točke 4. Odluke o najmu stanova, a na prijedlog 

rektorice Sveučilišta u Rijeci, dodijelio je u najam stan Sveučilištu u Rijeci radi stambenog 
zbrinjavanja budućeg znanstvenog suradnika Sveučilišta koji će svojim budućim radom pridonijeti 
daljnjem razvoju ljudskih potencijala na području znanstveno-istraživačke djelatnosti Sveučilišta. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


